
Handlingsprogram

Alla människors lika värde och rättigheter är 
grunden för Centerpartiets politik - i Mark, 

Västra Götaland och hela Sverige.

Vi är en öppen folkrörelse, som välkomnar alla 
som delar vår vision om en fortsatt fri och 
demokratisk värld, som ger kraft åt varje 

människa.
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Det här vill Centerpartiet i Mark 2023–2026 
 

Vi vill kommande mandatperiod fortsätta utveckla Mark, och med vårt ledarskap kan vi tillsammans med 

politiker, anställda och kommuninvånare ta Mark in i framtiden. I vårt valprogram för Mark vill vi beskriva 

vad vi vill jobba med kommande år. 

 

Goda villkor för företagande är centralt för en ekonomisk politik, som kan ge grunden för en hållbar tillväxt 

och en välfärd som når alla. En välfärd där trygghet, rättssäkerhet, fria medier, vård, skola och miljö är 

viktiga punkter. En levande landsbygd där det finns plats för både gamla och unga, för kreativa människor, 

men också för människor som behöver stöd i vardagen för att ha ett gott liv. En kommun där det finns 

möjlighet att gå i skola nära hemmet för de yngsta barnen och en möjlighet att sluta sitt liv i den bygd man 

levt. Mark ska vara en plats där man vill leva och bo oavsett ålder. En plats där det är självklart att tänka: 

Här vill jag att mina barn ska få växa upp. 

 

Centerpartiet i Mark ser även mycket allvarligt på klimatförändringar. Ett aktivt miljö- och klimatarbete är 

avgörande för att Marks kommun ska kunna uppnå nationellt satta miljömål och bli en fossilfri kommun. 

 

Politikens roll är att skapa goda grundvillkor för människors drivkrafter för företagandet i Marks kommun. 

Vi vill ha en rättssäker och effektiv handläggning med gott bemötande. Politikens roll är också att skapa 

utrymme för företagen att kunna prioritera klimatmässigt hållbara lösningar för att även nästa generation 

ska kunna andas ren luft och dricka rent vatten. Centerpartiet vill att kommunen ska vara ett föredöme i 

miljö- och klimatarbetet. I Agenda 2030 finns flera fastställda mål för ett mer hållbart samhälle. 

 

Varor och livsmedel i vår omgivning ska inte innehålla skadliga ämnen. Gifterna i vardagen måste minska. 

En av Centerpartiets främsta prioriteringar inom miljöpolitiken är därför arbetet för att skapa en giftfri 

vardag. 

Vi vill att människor ska välja att bo, arbeta och leva i Mark. Vi ska ha en positiv befolkningsutveckling i 

hela kommunen. Vi vill skapa ett tryggt Mark, där närhet till förskola, skola, äldreomsorg, kultur och 

fritidsaktiviteter finns. Det är även viktigt med närhet till vårdcentraler, en närvarande polis i Mark 

och att räddningstjänst även fortsättningsvis finns på de orter som idag har det. Kommunalt arbete ska 

främja samverkan med region, myndigheter, andra samhällsorgan och civilsamhällets aktörer. 

 

För att kunna ge människor möjligheter till inspiration, engagemang och inflytande behövs tillgång till bra 

mötesplatser både kommunala och ideella i hela kommunen. Vi värnar därför om lokaler för kultur och 

idrott som är viktiga för många - från unga till äldre.  

Centerpartiet vill att hela Mark ska utvecklas, ha en god infrastruktur med bra vägar, både kommunala, 

enskilda och de som Trafikverket ansvarar för. För Centerpartiet är det viktigt att bevaka att alla hållplatser 

längs med den nu upprustade Viskadalsbanan får vara kvar. Det underlättar för Marks invånare 

och besökare att ta sig till arbetet, gymnasie- eller högskolan, fritidsaktiviteten, eller besöket i staden. Det 

är viktigt för Centerpartiet att främja hållbara transportmedel. Viktig infrastruktur är även den digitala – 

bredband via fiber och god mobiltäckning ska alla kommunens invånare ha tillgång till. 

 

 

Här beskriver vi inom olika områden vad Centerpartiet vill.  
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Klimat, Miljö och Mat 
 

Vi har haft en fantastisk utveckling i landet, 

när det kommer till förnybar energi, då mer än 

halva elproduktionen kommer från förnybara 

källor. Marks kommun bör arbeta för att vid 

om- och nybyggnationer sätta upp solpaneler 

och på andra sätt satsa på förnybar energi. 

 

Centerpartiet anser att hela landsbygdens 

potential ska tas tillvara. De gröna näringarna 

har stora möjligheter att bidra till hållbar miljö 

och grön tillväxt. Skogens resurser kan bli 

drivmedel och nya material, samtidigt som 

skogen i sig tar upp en mycket stor del av våra 

koldioxidutsläpp. Maten kan produceras 

och konsumeras i närområdet, samtidigt som 

livsmedelsföretagen kan exportera till nya 

marknader. 

 

Marks kommun är en stor kund och ska utöva 

ett stort inflytande både på vad som köps in 

och hur det som köps in produceras. För att det 

ska gå att leva upp till högt ställda krav måste 

kommunens verksamheter jobba hårt för att 

kunna bli ännu mer miljövänliga. När de 

upphandlar sådant som exempelvis mat vill 

Centerpartiet, att det ska ställas krav på att det 

som upphandlas är skonsamt för miljön. Det 

gäller också att hållbarhetsperspektivet får 

styra när det gäller val av transport- och 

drivmedel såväl som val av energi vid 

uppvärmning. Hållbarhetsperspektivet måste 

även styra all övrig samhällsplanering. 

 

Maten, som serveras i den kommunala 

verksamheten, vill vi ska vara sund, säker och 

hållbar. Marks kommun är en kommun med 

många lokala producenter, vilka ska ha 

möjligheten att leverera till kommunala 

verksamheter. Närproducerad mat främjar både 

kommunens gröna näringsliv och minskar 

transportsträckor.  

 

Vi har mycket att vara stolta över i svenskt 

jordbruk, där den restriktiva 

antibiotikaanvändningen, de höga kraven på 

djurskydd samt det låga användandet av 

bekämpningsmedel är några av sakerna. 

Centerpartiet arbetar för att den svenska 

livsmedelsproduktionen ska få förutsättningar 

att växa, så att vi håller markerna öppna och 

skapar fler arbeten i den gröna näringen.  

 

 

Den brukningsvärda jordbruksmarken behövs 

för livsmedelsproduktion, både idag och i 

framtiden. Vid planering av byggnation måste 

alltid en prövning av alternativ placering göras. 

En bebyggd åker kan inte återskapas till 

jordbruksmark. Det finns många skäl till att 

Centerpartiet tycker att jordbruksmark ska 

användas för odling, flera av dem har redan 

nämnts. Ytterligare ett skäl är att Sverige har 

en låg grad av självförsörjning när det gäller 

livsmedel. All brukningsvärd mark behövs. 

 
 

Centerpartiet vill: 

 

• Att Marks kommun ska satsa på 

förnybar energi till egna verksamheter, 

med exempelvis solpaneler vid om- 

och nybyggnation av lokaler. 

  

• Öka kunskapen bland personalen som 

köper in, tillagar och serverar mat i 

offentlig sektor, för att främja säkra 

och sunda måltider samt minska 

matsvinnet.  

 

• Att kommunen vid upphandling av 

mat ställer samma krav på 

miljöhänsyn, djurskydd och restriktiv 

antibiotikaanvändning som det ställs 

på svensk livsmedelsproduktion. 

 

• Att man främjar närodlat, när närodlat 

inte räcker till - främjar Fairtrade-

certifierad produktion. 

 

• Att Marks kommun minskar utsläpp 

från tjänstebilar genom smarta 

miljöval vid bilinköp - bilarna ska 

drivas av fossilfria drivmedel! 

 

• Att Marks kommun ska verka för 

stationer med fossilfria drivmedel samt 

laddningsstolpar även i ytterområdena. 
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Demokrati 

 
Alla människors lika värde 

och rättigheter är grunden 

för Centerpartiet. Vi vill 

utveckla rättsstaten och ta 

strid mot dem som vill 

urholka rättsstatens 

principer, mediefriheten, 

minoriteters rättigheter och 

alla människors lika 

möjligheter att göra sin röst 

hörd. Vi vill slå vakt om och 

utveckla både den lokala 

och den nationella 

demokratin. 

  

Alla människor, oavsett 

bakgrund, hudfärg, sexuell  

läggning, kön, 

religionsuppfattning, ska ges 

möjligheter att utöka sina 

livschanser och känna frihet. 

Många av våra 

medmänniskors frihet och 

värdighet begränsas. Arbetet 

mot diskriminering behöver 

förstärkas.  

 

 

 

 

 

 

 
En fri press är förutsättning i 

en stark liberal demokrati. 

Det behövs en mediepolitik, 

som möjliggör en livskraftig 

journalistik i hela landet, 

och där politiken hålls på 

armlängds avstånd. Public 

service måste skyddas. 

Arbetet mot hot, hat och 

trakasserier mot journalister 

måste förstärkas. 

 

Centerpartiet vill starta 

medborgardialog på alla 

orter. Politiker ska bjuda in 

till samtal med såväl gamla 

som unga på alla orter i 

kommunen, kring vad som 

är viktigt för att just den 

orten ska få möjlighet att 

utvecklas och må bra. 

 

Marks kommun måste 

bevaras som en öppen 

kommun där alla beslut som 

fattas i såväl nämnder, 

kommunstyrelse som i 

kommunfullmäktige ska ha 

beretts och diskuterats öppet  

 

 

 

 
innan beslut fattas. Alla 

beslut, som fattas i de olika 

politiska organen, ska 

snarast presenteras för 

allmänheten på ett 

överskådligt och 

lättförståeligt sätt.  

 

 

Centerpartiet vill: 

 

• Att Marks kommun 

har en hemsida som 

är lätt att förstå 

enkel att hitta i.  

 

• Att det ska vara 

självklart att 

informera om beslut 

efter alla 

kommunens olika 

nämndmöten och 

göra besluten 

lättillgängliga.  

 

• Att kommunen 

regelbundet 

arrangerar 

medborgardialog på 

alla orter.  

 

 

 

 

 

 

Lena Ferm Hansson, Älekulla
 

Eva
-
Karin Torhem Arnell, Hyssna

 
Gisella Olsson, Kinna

 

Leif Sternfeldt, Horred Mikael Larsson, Björketorp Stefan Brunander, Sätila 
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Barn och Unga 

 
Marks kommun ska bli Sveriges bästa 

barnkommun genom att aktivt stödja 

föräldraskapet, det viktiga elevhälsoarbetet och 

främja skolans viktiga uppgift att skapa samma 

förutsättningar till alla elever att kunna 

tillgodogöra sig undervisningen, oavsett 

socioekonomiska förhållanden och kulturella 

olikheter. Att kunna läsa, skriva och räkna är 

grunden för fortsatt lärande. Alla elever som 

lämnar grundskolan ska ha behörighet till 

någon form av gymnasieskola. Centerpartiet 

vill förbättra insatserna riktade till elever som 

inte når kunskapsmålen. Den 

specialpedagogiska kompetensen måste höjas. 

 

Trygghet i förskola och skola är viktigt. Marks 

kommun vill att alla elever ska få möjlighet att 

uppnå goda resultat. Centerpartiet vill ta ansvar 

och fatta faktagrundade beslut som stärker 

skolan i uppgiften att ge den enskilde eleven 

möjlighet till mognad och ny kunskap. Att 

skolan tillsammans med barnens familjer 

utvecklar arbetet kring samhällets 

demokratiska värdegrund, som bygger på allas 

lika värde och ömsesidig respekt, är angeläget. 

För att ytterligare förbättra arbetet kring 

bemötande anser Centerpartiet i Mark, att det 

behövs fler personer med socialpedagogisk 

kompetens i skolorna. Flera förskolor och 

skolor i kommunen behöver rustas upp. Viktigt 

är att program för nybyggnation av skolor och 

förskolor fortskrider. 

 

UF (Ung företagsamhet) är en viktig del i 

utbildningen på Marks gymnasieskola. 

Centerpartiet vill att möjligheten till att driva 

UF utökas till fler av programmen på Marks 

gymnasieskola: Att de ungdomar som vill ska 

ha möjligheten till att få företagandet som en 

Torestorp

 

 

 

 

 

del av läroplanen. Vi vill se fler framtida 

entreprenörer som etablerar sig i Mark! 

 

En aktiv fritid för ungdomar är viktigt för 

utveckling och välmående. I Marks kommun 

finns ett stort utbud av fritidsaktiviteter. Det är 

angeläget att det finns aktiviteter för alla i hela 

kommunen. 

 
Centerpartiet vill: 

  

• Förutsättningarna för att bedriva god 

undervisning ska vara likvärdig i alla 

kommunens skolor och klassrum.  

 

• Skapa god lärmiljö, trygghet och 

studiero i alla kommunens skolor. 

 

• Att varje skola har anställd personal 

med specialpedagogisk och 

socialpedagogisk kompetens. 

 

• Att elever med behov av extra insatser 

får undervisningen av utbildade 

pedagoger - specialpedagoger. 

 

• Öka Marks skolors attraktionskraft 

genom hög lärarkompetens och 

samverkan med närings- och kulturliv. 

Det gäller inte minst Marks 

gymnasieskola. 

Pernilla Abrahamsson, Fotskäl 

Ulla-  

Pontus Johansson, Hajom
 

Pernilla Abrahamsson, Fotskäl 
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Trygghet och föreningsliv 
 
För att säkerställa att alla som bor i Mark ska 

känna sig trygga krävs att man upplever att 

man är sedd, och att det finns stöd att få, när 

man inte mår fysiskt eller psykiskt bra, har 

utsatts för brott eller måste vara i miljöer som 

inte är anpassade för de hjälpmedel man 

behöver för att ta sig fram - till exempel 

rullator, elrullstol eller barnvagn. Trygga 

miljöer måste skapas vid buss- och 

tåghållplatser liksom även upplysta gång- och 

cykelvägar.  
 

Polisens närvaro på gator och torg behöver öka 

för att stärka trygghet i Marks kommun. 

Att forma en trygg kommun är också att veta 

att samhället tar hand om det som är 

livsnödvändigt: 

 

• Att vatten- och avloppsledningar inte 

skadas av eftersatt underhåll eller 

sabotage. 

 

• Att det finns en god uppbyggd säkerhet 

kring IT – såväl datateknik som 

telekommunikation, fiberledningar och 

master för mobila bredband. 

 

Kommunen har ett rikt föreningsliv och det 

finns många goda idéer om hur kommun och 

föreningsliv kan samarbeta. Att stödja 

föreningslivet är inte bara en ekonomisk fråga; 

det kan även vara samarbete med praktiska 

lösningar.   

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Centerpartiet vill att arbetet med IOP (Idéburet 

Offentligt Partnerskap) ska vara en enkel 

öppning till samarbete mellan kommun och  

civilsamhälle. Vi måste fånga upp ungdomar 

såväl som äldre som inte ser föreningsliv som 

en naturlig lösning på aktiviteter. Vi behöver ta 

vara på de idéer som gynnar vår kommun. Det 

är tillsammans vi är Mark.  

 
Centerpartiet vill: 

 

• Möjliggöra tidigt förebyggande insatser 

för att förebygga våld i nära relationer. 

Här är det viktigt att stödja 

civilsamhällets organisationer och 

föreningar som arbetar med 

våldsutsatta.  

 

• Stödja föreningslivet, för att ge ett brett 

utbud till ungdomar och för att 

motverka utanförskap samt skapa ett 

rikt kulturliv 

 

• Att hela kommunens föreningsliv ska få 

stöd, både i form av praktisk hjälp och 

ekonomisk, så att verksamhet inom 

idrott och kultur kan fortsätta att 

utvecklas. 

 

• Främja samverkan skola – socialtjänst - 

psykiatri för att arbeta förebyggande 

och minska de långa väntetider för barn 

och unga som drabbats av psykisk 

ohälsa.  

 

• Arbeta för att gångvägar och offentliga 

platser är upplysta.  

 

• Ha lokalt närvarande polis.  

 

 
 

 

Anders Andersson, Kinna Jessica Carlund, Sätila 
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Integration 

 
Marks kommun har de senaste åren fått många nya 

invånare, som kommer från olika delar av världen. 
Ökad arbetskraftsinvandring till Sverige krävs för 

att klara behovet av kompetens inom många yrken. 

 

Arbetskraftsinvandringen är av stor vikt för det 

svenska samhällets utveckling.  

 

Mark ska ta tillvara den kunskap som nya svenskar har. 

har. Genom exempelvis validering, som bekräftar 

kunskaper och erfarenheter, kan nya svenskars 

kompetens bättre tas till vara. 

 

Det är viktigt att de snabbt lär sig svenska språket och 

får kontakt med 

arbetsmarknaden.  
 

För barn och ungdomar är förskola och skola en 

viktig arena för att lära sig svenska och lära känna 

andra. För många är kontakt med föreningar och 

studieförbund en viktig del i integrationen. 

Det är viktigt att både föräldrar och 

barn får kunskap om de regler och lagar som gäller. i.  

 

 

 

Grunden för Sveriges demokrati är allas lika värde, 

allas rätt att delta i samhällslivet på lika villkor och 

rätten till sin egen kropp oavsett kön.  

 

Centerpartiet vill: 

• Att alla ska känna sig trygga, vara en 

del av lokalsamhället med både de 

skyldigheter och rättigheter som det 

innebär att vara en del av ett 

samhälle. 

 

• Arbeta för att skapa mötesplatser som 

främjar möten mellan olika kulturer och 

livserfarenheter. 

 

• Att nya svenskar snabbare får jobb för 

att kunna bidra till samhällets välfärd. 

 

• Främja integration genom att skapa en 

lotsverksamhet, som kan informera om 

hur arbetsmarknad, föräldraskap, 

sjukvård, socialtjänst etcetera fungerar i 

Mark. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

Tommy Västerteg, Örby 

Anna-Lena Gunnarsson, Tostared 

Ragnar Nilsson, Björketorp 

Anders Andersson, Kinna 

Belinda Sjöberg, Skene Anna-Lena Gunnarson, Tostared 
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Näringslivet 
 
Fyra av fem arbeten skapas av små och 

medelstora företag, något som visar hur viktigt 

ett gott företagsklimat är för kommunen. Utan 

jobben stannar allt. Marks kommun ska vara 

en kommun, där det är lätt att starta och driva 

företag. Vi vill göra det enkelt för företag att 

ha en kommunal kontakt. Det ska vara tydligt, 

vem de kan vända sig till och de ska kunna få 

snabb hjälp samt återkoppling. 

 

Det behövs nya områden för industri och 

verksamhet både i centrala Mark och i de 

gamla kommundelarna. Men markområden 

som planeras att bli industri- och 

verksamhetsområde ska inte ta brukningsvärd 

jordbruksmark i anspråk. 

 

En förutsättning för att företagandet i 

kommunen ska frodas är att det finns folk att 

anställa. Viktigt för detta är att kommunen är 

attraktiv att bo i, med fungerande skola, vård, 

infrastruktur men också bostäder. Idag är det 

bostadsbrist och bostadsköer på flera håll. Det 

behöver göras nationella regelförenklingar för 

att skynda på och förenkla byggandet med 

bland annat enklare byggregler, samt ett 

anpassat strandskydd på landsbygden för ökat 

byggande. 

 

Nyckeln till en bra tillväxt i hela Marks 

kommun är, att det ökade bostadsbyggandet 

fortsätter kommande år. Näringslivet i 

kommunen ska främjas genom exempelvis att 

underlätta hantering av bygglovsansökningar. 

 

För att näringslivet ska fungera behövs det 

även en god utvecklad infrastruktur såväl 

transportvägar som fiber och mobila bredband. 

 

Såväl för enskilda vägar, mindre vägar och de 

viktiga genomfartslederna exempelvis väg 156 

och 41 är det viktigt med underhåll och 

utbyggnader för kommunens näringsliv. Här 

kan det bli intressekonflikter mellan det gröna 

näringslivet och övrigt näringsliv och 

miljöhänsyn. Viktigt är att alla röster får 

höras och möjlighet ges till noggrannhet innan 

beslut fattas om nya dragningar eller andra 

utbyggnader. 

 

 

 

 

 

 
Mobiltäckningen i vissa delar av Mark behöver 

förbättras. Centerpartiet vill 

därför att kommunen tillsammans med 

regionen bygger en så kallad samhällsmast på 

minst en utpekad plats. Mobiloperatör kan 

sedan hyra in sig i masten. Fiberutbyggnaden 

de senaste åren har medfört att många markbor 

har närhet till fiber. För de hushåll som saknar 

fiber behövs ytterligare utbyggnad av fibernät 

alternativt mobila lösningar. 

 

Naturen i Marks kommun är omväxlande, med 

milsvida skogar och många sjöar och 

vattendrag. Det är viktigt att bibehålla och 

förbättra den biologiska mångfalden för att 

säkerställa den ekologiska balansen. Vi kan 

vara stolta över vår natur, som inbjuder till 

äventyr och naturupplevelser utöver det 

vanliga. 

 

Centerpartiet menar att besöksnäringen är en 

viktig del av näringslivet i kommunen, som 

kan utvecklas mera.  

 

Näringslivet och kommunen som arbetsgivare 

har behov av olika kompetens. Samarbete 

mellan skola och näringsliv är viktigt för att 

matcha en framtida kompetensförsörjning. 

 

PRAO (praktisk arbetsorientering) är viktigt 

för att elever ska kunna få inblick i olika 

branscher och göra ett framtida gymnasieval 

efter intresse. – APL- 

(Arbetsplatsförlagt lärande), lärlings- och 

praktikplatser för studenter behöver 

tas fram i samverkan mellan näringsliv och 

skola. Platserna bör sedan finnas i ett digitalt 

system. 

 

 

 

 

 

Stig Andreasson, Skephult 
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Centerpartiet vill: 

 

 

• Att kommunen ska premiera de lokala 

företagen i så stor utsträckning 

som möjligt vid upphandlingar. 

 

• Få bättre samverkan mellan 

Kommunen och de företag som verkar 

i kommunen. 

 

• Att vid ansökan om industriell- eller 

bostadsbyggnation verka för snabb, 

serviceinriktad handläggning, där 

tydlig information ges till den 

sökande. 

 

• Att fler bostäder byggs runt om i hela 

kommunen. 

 

• Ha fler områden för industri- och 

näringsverksamhet utan att ta 

brukningsvärd jordbruksmark i 

anspråk. 

 

• Att ytterligare gång- och cykelvägar 

byggs ut, även i mindre tätorter, för 

att skapa trafiksäkra miljöer. 

 

• Att kommunen förbättrar det 

ekonomiska stödet till enskilda vägar. 

 

• Förbättra mobiltäckning genom 

uppförande av samhällsmast. 

 

• Skapa förutsättningar för en växande 

besöksnäring i Marks kommun. 

Där kommunen tar ett tydligt ansvar 

med aktivt deltagande i planering 

och genomförande i samarbete med 

privata aktörer, såväl företag som 

föreningar. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

Leif Andersson, Istorp 

Catarina Johansson, Hajom 

Hans-Olof Andersson, Kinna 

Karl-Åke Axelsson, Tostared 
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Äldreomsorg och Funktionsstöd 
  

Befolkningen blir äldre och äldre, vilket ställer 

högre krav på kvalitet och på att kommunerna 

kan tillhandahålla hemtjänst, vård och 

omsorgsboenden och trygghetsbostäder. 

Kvalitet kan handla om att nattfastan inte blir 

för lång, att det finns möjlighet till delaktighet 

ex. matråd som kan påverka vilka maträtter 

som ska serveras och att hemtjänst får 

möjlighet att laga mat i det egna hemmet. 

 

Centerpartiet värnar om valfrihet. Kvalitet kan 

handla om att man själv får välja vem som 

kommer hem och städar och utför andra 

tjänster i hemmet. Det kan också handla om att 

som äldre få ha inflytande över vilken typ av 

boende man ska bo på. Men kvalitet handlar 

också om att få god omvårdnad, möjligheten 

att få komma ut och promenera eller att ha 

någon som håller en i handen. Alla dessa 

aspekter måste vara med, när vi ska skapa en 

bättre äldreomsorg. 

Den äldre befolkningen ökar och kommer öka 

än mer under kommande 10-årsperiod. 

Byggnationen måste anpassas med lämpliga 

tillgänglighetsanpassade senior- och 

trygghetsboenden utöver vård- och omsorgs-

boenden. Ansvaret för seniorboenden bör ligga 

på den privata bostadsmarknaden. 

Centerpartiet vill öka tillgång till boenden för 

äldre utifrån olika behov: Trygghetsboende 

och vård- och omsorgsboende, men också 

driva frågan om att utvidga alternativet med 

möjlighet till parboende på alla våra vård- och 

omsorgsboenden i kommunen. Med parboende 

menas att man som par tillsammans kan flytta 

in på ett vård- och omsorgsboende och dela på 

exempelvis två lägenheter med en dörr 

emellan. 

Det är viktigt att tillförsäkra att både 

äldreomsorgs- och 

funktionsstödsverksamheterna har personal 

med rätt kompetens. Det är därför viktigt att  

 

utveckla samarbetet med Högskolan för 

personalens kompetensutveckling och fortsätta 

samarbetet med Vård- och omsorgscollage. 

Alla ska ha möjlighet att påverka sin egen 

situation. För dem som har funktions-

variationer är det viktigt att den hjälp och det 

stöd man får är anpassat efter den enskildes 

behov. Därför vill vi ge människor med olika 

funktionsvariationer ökade möjligheter att 

bestämma över innehållet i det stöd, den hjälp 

och service som den enskilde behöver. 

Personer med rätt till stöd enligt LSS (Lagen 

om stöd och service till vissa 

funktionshindrade) har ett livslångt behov av 

stöd för att kunna leva som andra i en alltmer 

komplicerad värld. Kommunen måste främja, 

att den teknikutveckling som sker och 

underlättar vardagen för de flesta, även 

kommer personer med funktionsvariationer till 

del. För många kan ny teknik innebära en 

mycket större självständighet, om den anpassas 

efter den enskildes förmåga. 

För den enskilde med rätt till personlig 

assistans enligt LSS är det lagstiftad rättighet 

att välja utförare. Centerpartiet vill att det även 

ska vara en självklarhet att kunna välja privata 

utförare när det gäller daglig verksamhet, när 

det finns passande verksamhet i närområdet.  

  

Alltför många upplever problem med 

färdtjänsten. Taxin kommer inte i tid eller 

hittar inte till rätt adress. Den som har rätt till 

färdtjänst måste tillförsäkras en god kvalitet på 

både färdtid, bekvämlighet och bemötande. 

Den som har rätt till färdtjänst måste 

tillförsäkras en god kvalitet på både färdtid, 

bekvämlighet och bemötande. Centerpartiet 

har noterat de fel och brister som framförs av 

de som är hänvisade till färdtjänst för att klara 

vardagens resor. Centerpartiet kommer att 

arbeta med att förbättra färdtjänstens service, 

exempelvis att arbeta för en ökad 

språkförståelse bland färdtjänstens chaufförer. 

 

 

 

 

Ulla-Maj Persson, Torestorp 
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Centerpartiet vill: 

 

• Att det finns god tillgänglighet på platser till vård- och omsorgsboenden men också 

trygghetsbostäder i hela kommunen. 

  

• Att det vid nybyggnation eller renoveringar av vård- och omsorgsboenden även planeras för 

parboende.   

 

• Förbättra kompetensförsörjning med utbildnings- och 

kompetenshöjande insatser för omsorgspersonal såväl som legitimerad 

personal. 

 

• Ge undersköterskor specialistkompetenser. 

 

• Stimulera teknikutvecklingen inom såväl vård och omsorg- som funktionsstöd. 

 

• Att det ska finnas valfrihet för den enskilde som har stöd enligt LSS. 

 

• Att den enskilde ska ha möjlighet att få daglig verksamhet efter behov och önskemål i 

kommunens egen verksamhet. Kan kommunen inte lösa det, ska det vara en självklarhet att 

kommunen söker efter externa alternativ 

 

• Att kvalitén och bemötande vid beställning av färdtjänst ökar. 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Detta handlingsprogram för Centerpartiet i Mark 2023 och framåt presenterades vid den 

digitalt hållna kretsstämman 2022-02-15. Redaktionella ändringar är gjorda och därefter 

fastställd av kretsstyrelsen 2022-05-17. 
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